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تداوم تسهیلات تشویقی
 برای پیوستن به نسخه الکترونیک

مدیرکل درمان غیرمستقیم سازمان تامین اجتماعی با اشاره به روند عقد قرارداد 
تامین اجتماعی با پزشــکان و پیوســتن آنها به طرح نسخه نویسی الکترونیک 
توضیحاتی ارائه کرد و گفت: تســهیلات تشــویقی که در ابتدای اجرای طرح 
نســخه نویسی الکترونیک برای پزشــکان و داروخانه ها درنظر گرفته شده بود 
همچنان برقرار است.شــهرام غفاری در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه در حال 
حاضر بیش از ۸۰ درصد نسخ به صورت الکترونیک نوشته می شوند اظهار کرد: 
تعدادی پزشک هستند که با تامین اجتماعی طرف قرارداد نیستند و یک علت، 
همین است.وی افزود: هرچند به موجب قانون از اردیبهشت ماه ۱۴۰۱ باید تمام 
پزشکان نسخه الکترونیک بنویسند مگر قطعی برق، اینترنت و نظایر آن رخ داده 
باشد که استثنا خواهد بود.مدیرکل درمان غیرمستقیم سازمان تامین اجتماعی 
با اشاره به روند عقد قرارداد با پزشکان گفت: این روند بسیار عالی و آسان است 
و هرپزشــکی متقاضی باشد وارد سامانه شده و اقدام به درخواست عقد قرارداد 
می کند که و ظرف یک هفته قرارداد با وی منعقد می شــود.غفاری درباره اینکه 
همکاری پزشــکان بخش خصوصی با نسخه نویســی الکترونیک چه طور بوده 
است؟ اظهار کرد: استقبال چندان چشمگیر نبوده است. یک علت این است که 
گروهی از پزشکان مایل نیستند با ما قرارداد ببندند؛ مشکل هم در فرایند عقد 
قرارداد ما نیســت که بگوییم مشکل است بلکه تصور می کنند وقتی می توانند 
مستقیم از بیمار پول نقد بگیرند چرا باید از بیمه با تاخیر دریافت می کنند.وی 
افزود: بنابراین لازمه رفع این مشــکل این است که بیمه ها نیز بتوانند مطالبات 
را در بازه زمانی تعریف شــده ای پرداخت کنند، ما بعضا دچار تاخیر می شویم 
که موجب عدم تمایل برخی پزشــکان برای عقد قرارداد است.مدیرکل درمان 
غیرمستقیم سازمان تامین اجتماعی با بیان اینکه برخی دیگر نیز از قواعد جاری 
ما گله مند هستند گفت: بنابراین لازم است بیمه ها در قوانین شان بازنگری کنند. 
البته از دیدگاه یک کارشــناس، معتقدم آن دسته از پزشکانی که با ما قرارداد 
همکاری نمی بندند نباید مجاز باشــند برای بیمه شــدگان ما دارو تجویز کنند. 
وقتی آنها خود را مقید به قرارداد نمی دانند نباید اجازه پیدا کنند که برای بیمه 
هزینه تراشــی کنند.غفاری افزود: این احتمال وجود دارد که اگر شــرایط بهتر 
شود در آینده از پزشکان بخواهیم که تصمیم بگیرند که یا با ما همکاری نداشته 
باشــند و یا اگر همکاری دارند در چارچوب مشخصی باشد. ما هم باید قواعد را 
تسهیل و پرداخت ها را به روزتر کنیم.وی درباره تداوم تسهیلات تشویقی که در 
ابتدای اجرای طرح نسخه نویسی الکترونیک برای پزشکان و داروخانه ها درنظر 
گرفته شده بود گفت: این تسهیلات همچنان وجود دارد و پرداخت به پزشکان 
و داورخانه به صورت ماهانه انجام می شــود و ما تا دهم هرماه باید هزینه نسخ 

الکترونیک ماه قبل را پرداخت کنیم.

جریمه فروشندگان بلیط سینما و سفر 
که از »ایران من« استعلام نگیرند

سخنگوی ســتاد ملی مدیریت کرونا با انتشار توییتی مهم ترین عناوین مطرح 
شده در جلسه دیروز ستاد ملی کرونا را برشمرد.

به گزارش ایســنا،  دکتر عباس شیراوژن در این رشته توییت نوشت:» نکاتی از 
جلسه دیروز ستاد ملی کرونا:

۱. آموزش حضوری مدارس و دانشــگاه ها، سختی هایی دارد ولی باید با جدیت 
پیگیری شود.

۲.تعــداد کشــورهایی که مدارس شــان همچنــان  مجازی برگزار می شــود، 
انگشت شمار است.

۳.نوبت سوم  واکسیناسیون به صورت فعالانه و جدی تر از گذشته دنبال می شود.
۴.در نظر گرفتن جریمه مالی برای فروشندگان  بلیط سینما، کنسرت و سفرهای 
)هوایی، ریلی و دریایی( که از سامانه  ایران من استعلام نگیرند یا بر خلاف نتیجه 

استعلام عمل نمایند.
۵.تقدیر از همه دستگاه هایی که با تلاش شبانه روزی شرایطی فراهم کردند که 
۵۰ درصد  ســفرهای مردم بیشتر شــود ولی ۲۰ درصد از تعداد جان باختگان 

کاسته شود.«

روند صعودی استفاده از ناوگان اتوبوسرانی
 پس از بازگشایی مراکز آموزشی

مدیرعامل شرکت واحد اتوبوسرانی تهران همزمان با شصت و ششمین سالگرد 
تأسیس این شرکت گفت: شــرکت واحد از قدیمی ترین مجموعه های حمل و 
نقل عمومی و مجموعه های خدمات رسان شــهرداری تهران محسوب می شود.

به گزارش ایســنا، بهــرام نکاحی با اعلام اینکه شــرکت واحد در تاریخچه ۶۶ 
ســاله خود، فراز و فرودهای فراوانی را تجربه کرده است، افزود: ویژگی شاخص 
شــرکت واحد در همه این سال ها، استمرار و پیوســتگی در خدمات رسانی به 
شهروندان است.وی با اشــاره به اینکه کارکنان شرکت واحد به ویژه رانندگان 
ناوگان اتوبوســرانی تهران به صورت ۲۴ ساعته در حال خدمات رسانی هستند، 
اظهــار کرد: در تعطیلات نــوروز و ماه مبارک رمضان که ســاعات کار کاهش 
یافته است، همکاران شــرکت واحد و رانندگان عزیز، با همه توان و تمام وقت 
به خدمت مشغول هستند.مدیرعامل شــرکت واحد اتوبوسرانی تهران، از روند 
صعودی اســتفاده شهروندان از ناوگان اتوبوســرانی بعد از بازگشایی مدارس و 
دانشگاه ها از ۱۴ فروردین و اضافه شدن سفرهای آموزشی به مجموع سفرهای 
شــهری خبر داد و خاطرنشان کرد: مدیریت شــهری توجه ویژه ای به ناوگان 
اتوبوسرانی دارد و از این رو، امیدواریم با حمایت شورای اسلامی شهر و شهرداری 
تهران و کمک دولت، در ســال ۱۴۰۱ شاهد تحول در توسعه و تقویت حمل و 

نقل عمومی پایتخت باشیم.

افزایش 79 درصدی ماموریت های هلال احمر 
در محیط های آبی

دکتر یعقوب سلیمانی با اشاره به این که ماموریت های هلال احمر در محیط های 
آبی با رشد 79 درصدی همراه شده است، از نجات ۶9 نفر از شهروندان گرفتار 
شــده در محیط های آبی در ایام نوروز خبر داد.به گزارش پایگاه اطلاع رسانی 
جمعیــت هلال احمر؛ دکتر یعقوب ســلیمانی، دبیرکل جمعیت هلال احمر با 
اشــاره به این که امدادگران جمعیت هلال احمر پس از پایان سفرهای نوروزی 
نیز در پایگاه های امدادی سراسر کشور فعال هستند، گفت: در ایام نوروز حدود 
۲ درصد از کل ماموریت های امدادی جمعیت هلال احمر مربوط به ســوانح و 
حــوادث محیط های آبی بود.وی افزود: در مدت اجرای طرح ملی امداد و نجات 
۱۴۰۱ که در سراسر کشور انجام شد، ۴۳ مورد ماموریت و عملیات امداد و نجات 
در محیط های آبی توسط نجاتگران جمعیت هلال احمر به ثبت رسیده است که 
منجر به نجات ۶9 شهروند گرفتار و اعزام 7 مصدوم به مراکز درمانی شده است.

دبیرکل جمعیت هلال احمر با اشــاره به این که ۱۲ مصدوم سوانح دریایی نیز 
به صورت سرپایی درمان شدند، تصریح کرد: بیشترین ماموریت در محیط های 
آبی در استان خوزستان با ۱۵ مورد بود که ۳۴ درصد از کل ماموریت های آبی 
کشور را به خود اختصاص داده است. پس از استان خوزستان، استان بوشهر  با 
۱۲ مورد و اختصاص ۲۸ درصد از کل ماموریت ها، استان مازندران با ۴ عملیات 

و اختصاص 9 درصد از کل ماموریت ها، در رده های بعدی قرار دارند.

5 واحد دیگر خرید و فروش خودرو 
در خیابان شکوفه تعطیل شدند

۵ واحــد دیگر خریــد و فروش خودرو در خیابان شــکوفه منطقه ۱9 به دلیل 
ایجاد ســد معبر و پس از عدم بی توجهی به اخطارها تعطیل شدند.به گزارش 
روابط عمومی شهرداری منطقه ۱9، مهدی هدایت شهردار منطقه با بیان اینکه 
ســاماندهی مشاغل مزاحم در مرحله نخست با صدور رأی اخطار در سه مرحله 
انجام می شــود افزود: درصورتیکه صاحبان این مشاغل اقدامی درخصوص رفع 
ســد معبر و مزاحمت انجام ندهند، نســبت به تعطیلی آن ها براساس بند ۲۰ 
اقدام می شــود.در همین راستا ضمن تعطیلی ۵ واحد خرید و فروش خودرو در 
خیابان شکوفه، ۴ واحد خرید و فروش خودرو در این معبر که در پی صدوررأی 
بند ۲۰ تعطیل شــده و مالکان آن ها اقدام به فک پلمپ غیرقانونی کرده بودند 
مورد پیگیری حقوقــی قرار گرفتند. به گفتــه او در ادامه فعالیت جمع آوری 
واحدهــای غیر مجاز بازیافت پســماند در خیابان خلازیر نیز ۲ واحد غیر مجاز 
دیگر شناسایی شدند. همچنین در راستای برخورد قانونی با مشاغلی که نکات 
ایمنی و تمهیدات آتش نشانی را رعایت نمی کنند، برای یک واحد صنفی فعال 
در زمینه  پرکردن گازمایع در شهرک شریعتی و واحد تولیدی مبل درناحیه۱ 

تشکیل پرونده انجام شد.

اخبار کوتاه
عضو کمیته علمی ستاد ملی مقابله با کرونا عنوان کرد

احتمال شکل گیری موج هفتم کرونا در اواخر فروردین

معاون تربیت بدنی و سلامت وزارت آموزش و پرورش:

دانش آموزان دارای بیماری های قلبی و ریوی در مدرسه حاضر نشوند

هشدار یک فوق تخصص ریه: 

متعجبم چرا با این سطح از آلاینده تعطیلی اعلام نشد

ضوابط جدید بغل نویسی خودروهای شرکت های خصوصی

عضو کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای شهر تهران مطرح کرد

پیشنهاد اجرای زیست شبانه در ماه رمضان

عضو کمیته علمی ستاد ملی مقابله با کرونا با ابراز نارضایتی 
از آنچه که کاهش درصد رعایت پروتکل های بهداشتی در 
کشــور خواند، گفت: احتمالا از اواخــر فروردین ماه موج 
هفتم آغاز شده و پیک آن به اواخر اردیبهشت برسد؛ البته 
امیدوارم پیش بینی ما اشــتباه باشد و ابتلاهای رخ داده و 

واکسیناسیون کمک کند و مردم ایمن باشند.
دکتر ســید احمد طباطبایی در گفت وگو با ایسنا،  با بیان 
اینکه شرایط کرونا را در کشور مناسب نمی بینم، گفت: در 
بازدیدهایی که در تعطیلات نوروز از برخی نقاط داشــتم 
شاهد بودم که درصد رعایت پروتکل های بهداشتی بسیار 
کاهش یافته اســت و گرچه ادعا شــده بــود که در طول 
نوروز حفظ فاصله فیزیکی و استفاده از ماسک و... بررسی 
می شــود اما این موضوع در مجامع عمومی همچنان بدون 
نظارت ادامه داشــت و مهمانی ها و دورهمی ها هم برقرار 
بودند.وی افــزود: افراد جدیدی ظرف چند روز گذشــته 
علامت دار شدند که مجبور شــدیم دستور ایزولیشن و یا 

سایر درمان ها را به آنها بدهیم. 
وقتــی تعداد بیمــاران افزایش یابد طبیعی اســت که در 
میان آنها بیماران مشکل دار هم پیدا خواهد شد؛ بنابراین 
پیش بینی خوبی از روزهای پیش رو نداریم هرچند که هنوز 
امیدوارم این پیش بینی اشتباه باشد و دچار شرایط سخت 
نشــویم. در حال حاضر نقاطی از دنیا با پیک های جدیدی 
از ســویه  جدید کرونا روبرو هستند و ما هم از دنیا پیروی 
کردیــم. هر اتفاقی که در هر نقطه دیگر دنیا رخ داد، پس 
از مدتی در کشــور ما هم بروز پیــدا کرد و این موضوع را 

در گسترش شیوع سویه دلتا و امیکرون هم شاهد بودیم.
او درباره احتمال وقوع موج هفتم کرونا،  بیان کرد: به طور 
معمول حدود یک تا یــک ماه ونیم بعد از عدم رعایت ها و 
آزادسازی ها، موج ها شــکل می گرفتند و احتمالا از اواخر 
فروردیــن ماه موج هفتم آغاز شــده و پیــک آن به اواخر 
اردیبهشــت برســد. البته امیدوارم پیش بینی ما اشــتباه 
باشــد و این حد از ابتلاهای رخ داده و واکسیناسیون به ما 

کمک کند و مردم ایمن باشند.دبیر بورد ریه اطفال کمیته 
علمی ســتاد ملی مقابله با کرونا درباره بازگشایی حضوری 
مدارس بدون دو پیش شــرط تزریق واکسن و حفظ فاصله 
فیزیکی ، اظهــار کرد: علی رغم توصیه هایی که انجمن های 
علمی مختلــف برای این موضوع داشــتند امــا تصمیم بر 
بازگشــایی مدارس گرفته شــد. امیدواریم گرم شدن هوا 
کمک کند که تهویه مدارس بهتر شــود و این سبب شود 
که میزان انتشــار ویروس کاهش یابد.وی با اشاره به اینکه 
درحال حاضر میزان بســتری کــودکان مبتلا به کرونا در 
بیمارســتان اطفال بسیار کمتر از ماه های قبل شده است،  
تاکید کرد: پیشــنهاداتی از ســوی کمیته علمی کرونا در 
زمینه مدارس به ستاد ملی ارائه دادیم. البته وزیر بهداشت 

در ســتاد ملی تنها یک رای دارد و سایر رای ها برای بقیه 
مراکز تصمیم گیری اســت. وزیر بهداشــت نظرات کمیته 
علمی را به ســتاد منتقل می کند اما یک رای شاید نتواند 

خیلی موثر باشد.
طباطبایی در پایان با اشاره به  ماه مبارک رمضان نیز توصیه 
کرد: نباید ایجاد واهمه و ترس در مردم داشــته باشیم اما 
باید با تبلیغات رســانه ای به مردم هشدار دهیم که هنوز 
در جامعــه خطر انتقال بیماری وجــود دارد. بنابراین باید 
پروتکل های بهداشــتی رعایت شود. ما بیمارانی داریم که 
به دلیل شرکت در مهمانی ها بدون رعایت نکات بهداشتی 
بیمار شــدند. روزهای گذشــته ۱۵ نفر از یک خانواده به 
کرونا مبتلا شــده بودند و به مراکــز درمانی مراجعه کرده  

بودند و ایــن ابتلا تنها به دلیل عدم رعایت یک فرد بیمار 
بوده است.وی گفت: مهمانی های افطاری، شب های احیا و 
تمایل مردم به حضور در اماکن زیارتی را شاهد هستیم و 
بایــد همه این رفتارها با احتیاط صورت گیرد. کم شــدن 
تعداد مرگ و میر روزانه به معنای کم شدن خطر بیماری 
نیســت و نباید دچار عادی انگاری شویم. هنوز تعطیلات 
نوروزی آثار خود را نشــان نداده است و حتی ممکن است 
آثــار آن تعطیلات با ترکیب تغییر شــرایط در ماه رمضان 

نیز تشدید شود.
شناسایی ۱۷۵۷ بیمار جدید کرونا 

در کشور
بنابر اعلام وزارت بهداشت، در یک شبانه روز ۱7۵7 بیمار 
کووید۱9 در کشور شناسایی شدند و متاسفانه ۴9 نفر نیز 
در این بازه زمانی جان خود را از دســت دادند.به گزارش 
ایســنا، از روز ۱9 فروردیــن ماه تــا روز ۲۰ فروردین ماه 
۱۴۰۱ و بر اســاس معیارهای قطعی تشخیصی، یک هزار 
و 7۵7 بیمار جدید مبتلا به کووید۱9 در کشور شناسایی 

شد که ۳۰۴ نفر از آنها بستری شدند.
مجموع بیماران کووید۱9 در کشــور به 7 میلیون و ۱۸۸ 
هزار و 7۴9 نفر رسید.متاســفانه در طول ۲۴ ساعت، ۴9 
بیمــار کووید۱9 جــان خود را از دســت دادند و مجموع 
جان باختگان این بیماری به ۱۴۰ هزار و ۵77 نفر رسید.

خوشبختانه تا روز ۲۰ فروردین ماه ۶ میلیون و 9۱۳ هزار 
و 9۳۴ نفــر از بیمــاران، بهبود یافته و یا از بیمارســتانها 

ترخیص شده اند.
یــک هزار و ۶۴7 نفــر از بیماران مبتلا بــه کووید۱9 در 
بخش های مراقبت های ویژه بیمارســتان ها تحت مراقبت 
قرار دارند.تا روز ۲۰ فروردین ماه ۴9 میلیون و 9۵9 هزار 
و ۳۳۶ آزمایش تشــخیص کووید۱9 در کشور انجام شده 
اســت.در حال حاضر ۳۴ شهرستان در وضعیت قرمز، ۶9 
شهرستان در وضعیت نارنجی، ۲9۱ شهرستان در وضعیت 

زرد و ۵۴ شهرستان در وضعیت آبی قرار دارند.

 معــاون تربیت بدنی و ســلامت وزارت آموزش و پرورش 
گفــت: از آنجایی که آموزش و پــرورش مجری مصوبات 
است، نقشی در تعطیل شدن یا نشدن مدارس ندارد.صادق 
ســتاری فرد در گفت وگو با خبرنگار ایلنــا در واکنش به 
دوگانگی اجرای پروتکل های بهداشتی در شرایط آلودگی 
اخیــر تهران که از یک ســو توصیه می شــود در و پنجره  
کلاس های مدارس باز باشد و از طرفی به سبب آلودگی هوا 
توصیه اکید می شود که درب و پنجره کلاس ها بسته باشد، 
اظهار کرد: تا آنجایی که ما اطلاع پیدا کردیم و استانداری 
تهران اعلام کرد، از پیک آلودگی هوا در حال عبور هستیم 
و شدت آلاینده ها در حال کاهش است. همچنین سرعت 
باد و خروج توده از شــهر تهران و شهرستان های استان به 
گونه ای اســت که بتوان آموزش ها را حضوری دنبال کرد. 

معاون تربیت بدنی و ســلامت وزارت آموزش و پرورش در 
واکنش به اینکــه اما دانش آموزان هم اکنون در کلاس ها 
هستند و شــرایط هوا نیز در وضعیت ناســالم برای همه 
گروه ها قرار دارد و در چنین شرایطی و با وجود کرونا درب 
و پنجره کلاس ها باید باز باشــد یا بسته؟ گفت: آنچه که 
مورد تاکید وزارت بهداشت است، این است که گردش هوا 
انجام شــود. بخش قابل توجهی از مدارس سیستم تهویه 
الکترونیکی را نصب کردند و بخشــی نیز از طریق کولر و 
باز کردن درب و پنجره و به شــکل سنتی این کار را انجام 
می دهند. ستاری فرد گفت: تلقی وزارت کشور واستانداری 
این بود که از شــدت آلاینده های هوای تهران کم می شود 
و لذا توصیه ما این اســت که تهویــه طبیعی در مدارس 
مراعات شود. او در واکنش به اینکه با توجه به فراهم بودن 

بســتر آموزش مجازی آیا بهتر نبود آموزش در این شرایط 
در بستر آنلاین انجام شود؟ اظهار کرد: مرجع تشخیص و 
تصویب این موضوع آموزش و پرورش نبود و کمیته اضطرار 
اســتانداری تصمیم بر این گرفت که آموزش ها به صورت 
حضوری باشد و البته برخی از فعالیت های ورزشی و اردوها 
که در فضای باز انجام می شــود به حالــت تعلیق در آید. 
ســتاری فرد ادامه داد: آموزش و پرورش مجری مصوبات 
کمیته اضطرار اســت و مصوبه به تصویب رسیده برای ما 
لازم الاجرا اســت. آموزش و پرورش نقش مستقیمی را در 
تصمیم گیری نداشت و مرجع تصویب در استانداری بود. او 
در واکنش به اینکه خانواده های دانش آموزان انتظار دارند 
که در چنین شرایطی آموزش و پرورش اثرگذاری بیشتری 
در تصمیم گیری داشته باشد، گفت: براساس قانون مدیریت 

بحــران، تصمیم گیری در این خصوص با وزارت آموزش و 
پرورش نیســت و آموزش و پرورش یکی از اعضا اســت و 
در نهایت اســتانداری باید تصمیــم را اعلام کند. با توجه 
به اینکه ســتاد ملی کرونا از سرگیری آموزش حضوری را 
تصویب کرد، ما موظف به اجرای مصوبات مراجع بالادستی 
هستیم. ستاری فرد به دانش آموزان توصیه کرد در زمینه 
مقابله با کرونا مراقبت های بهداشــتی اعلام شده را رعایت 
کنند. در برخی از اســتان ها اعلام شد، دانش آموزانی که 
مشکلات قلبی و ریوی دارند در منزل حضور داشته باشند. 
او گفت: مراقبت های بهداشــتی ناشی از کرونا آثار آلودگی 
هوا را تا حــدودی کنترل کرد، اما از آنجایی که آموزش و 
پرورش مجری مصوبات است نقشــی در تعطیل شدن یا 

نشدن مدارس ندارد.

دکتــر محمدرضا زاهدپور انارکی، فوق تخصص ریه درباره 
تاثیرات مخرب گرد و خاک بر روی سلامتی بدن می گوید: 
بر تمام سیســتم های بدن تاثیر دارد؛ یک تاثیر بر چشــم 
انســان است و دید را محدودتر می کند و دامنه دید کمتر 
می شــود. بر روی گوش و حلق و بینی تاثیر دارد و تحت 
تاثیر این آلایندگی ها عفونت ها ایجاد می شود و می تواند بر 
روی مغز نیز اثر بگذارد و ایجاد سردرد کند و شخص دچار 
عدم تمرکز شــود. تمام سیســتم های بدن می تواند تحت 

تاثیر قرار بگیرد.
متن گفت وگوی خبرنگار شــفقنا آینده با دکتر انارکی را 

می خوانید:
شــاهد گرد و خاک در هوای بسیاری از استان های 
کشــور بودیم. ریزگردها چه تاثیــرات مخربی بر 

سلامتی شهروندان دارد؟
بله مســلما تاثیر دارد و روی تمام دستگاه های بدن تاثیر 
دارد. این وضعیت برای کــودکان و بیماران قلبی و ریوی 
خطرناک است. علاوه بر این گرد و غبار مساله وسائل نقلیه 
و پالایشگاه ها و کارخانه ها و کارگاه های سنگ و ماسه و… 
همــه آلاینده هایی اضافی ایجاد می کنند و علاوه بر گرد و 
غبار آلاینده های شیمیایی نیز در این وضعیت در هوا وجود 
دارد. قانونا باید در چنین شــرایطی با این وضع آلایندگی 

بر طبق استاندارد های بین المللی منابع آلاینده را تعطیل 
کنند این حداقل کاری اســت که می تــوان انجام داد. در 
منطقه به دلیل تغییرات جوی و کمبود بارش و خشکسالی 
آلایندگی ها زیاد تر خواهد شــد. از این رو کودکان که ریه 
آن ها در حال تکامل است نباید از خانه بیرون بیایند و در 
خانه نیز باید حداقل استفاده را از وسایل گازی داشت. یک 
مســاله هوای خارج از منزل و دیگری هوای داخل منزل 
است و باید رعایت شود. در چنین شرایطی عملا همه افراد 
در معرض خطر هستند به ویژه کودکان و بیماران قلبی و 
ریوی. با این سطح از آلاینده باید تعطیلی اعلام شود چون 
وسایل نقلیه عمومی ما نیز احتراق خوبی ندارند اما متعجبم 

چرا مدارس دانشگا ها و ادارات تعطیل نشد.
گرد و غبار چه تاثیری بــر ارگان های حیاتی بدن 

دارد؟
بر تمام سیســتم های بدن تاثیر دارد؛ یک تاثیر بر چشــم 
انســان است و دید را محدودتر می کند و دامنه دید کمتر 
می شــود. بر روی گوش و حلق و بینی تاثیر دارد و تحت 
تاثیر این آلایندگی ها عفونت ها ایجاد می شود و می تواند بر 
روی مغز نیز اثر بگذارد و ایجاد سردرد کند و شخص دچار 
عدم تمرکز شــود. تمام سیســتم های بدن می تواند تحت 

تاثیر قرار بگیرد.

استفاده می شود  ماسک هایی که توسط شهروندان 
از نفوذ آلودگی ها بر دســتگاه تنفســی جلوگیری 

می کنند؟
ماســک های ان 9۵ شاید موثر باشند ولی عناصر ریزی در 
این آلودگی هــا وجود دارد که حتــی از فیلتر ریه نیز رد 
می شــود بویژه مساله گاز ها نیز وجود دارد. گاز منواکسید 
کربن و اکسید ازت که مانعی برای نفوذشان وجود ندارد و 
رد می شوند و عوارضی با خود می آورند. این گرد و خاک ها 
ریزگرد هستند و تا انتهای ریه می روند و به آلبولا می روند و 
از پرده آلبولوکاپرلی نیز رد می شوند و وارد خون می شوند. 
این پارتیکل های بسیار ریز می توانند از ماسک عبور کنند 
البته ماسک تا حدی جلوی این پارتیکل ها را می گیرد ولی 
اینطور نیســت که آلودگی نفوذ نکند چون میزان آلودگی 
شــدید اســت و جدا از گرد و غبار مواد اس او دو ناشی از 
سوخت های فسیلی و اکسید ازت و آلاینده های کارخانه ها 
و پالایشگاه ها و نیروگاه ها و وسایل نقلیه و وسایل گرمایش 
همه اضافه می شود و تا جاییکه امکان دارد باید از فعالیت 

این موارد در آلودگی شدید هوا جلوگیری کرد.
تاثیر بلند مدت آلودگی هوا بر روی بدن چیست؟

اگر این وضعیت تداوم داشــته باشد مسلما روی بدن تاثیر 
دارد. امــروز جــدا از گرد و غبار مــه دود داریم که به آن 

اســماگ می گویند و مواد دیگری از جمله مواد شیمیایی 
با این وضعیت همراه است. این وضعیت جدا از ریز گرد ها 
و ذرات آسیب زننده آن است. مواد آلاینده یا از جمله فلز 
و ســرب و مس و دیگر ذراتی که می تواند با این آلاینده ها 
ترکیب شــود و آلاینده هایی ثانویــه ایجاد کند و می تواند 
خطرناک باشــد به ویژه برای کــودکان و بیماران قلبی و 

عروقی خطرناک خواهند بود.
در این شــرایط آیا می توان توصیه هایی تغذیه ای 

داشت؟
نمی توان دســتورات تغذیه ای ویژه ای داشــت؛ مســاله 
استفاده از آنتی اکســیدان و میوه و سبزیجات می تواند تا 
اندازه ای تاثیر گذار باشد اما تاثیر آنچنانی نخواهد داشت 
بهترین توصیه این است که مردم کمتر از خانه خارج شوند 
و مراکز و وســایل تولید کننده آلاینده ها را موقتا تعطیل 

کرد.
 آلاینده ها در هوا درجه بندی دارند و امروز درجه آلاینده ها 
بســیار بالا است و در نتیجه باید مدارس و دانشگاه ها و هر 
جاییکه تجمیع جمعیت دارد تعطیل شــود وگرنه فعالیت 
در این وضعیت می تواند مشــکل ســاز شود. این وضعیت 
آلودگی هوا و آلاینده ها می تواند گســترش دهنده بیماری 

کووید باشد.

معاون عملیات ترافیک پلیس راهنمایی و رانندگی با بیان 
اینکه همانند گذشــته اســتفاده از حروف لاتین، اشکال 
خــاص و همچنین نصب علامت تجاری در قســمت عقب 
و جلو خودروهای وابســته به شرکت های خصوصی ممنوع 
اســت، درباره ضوابط جدید ابلاغی مربوط به بغل نویسی 
خودروهــای وابســته به شــرکت های خصوصــی، گفت: 
شــرکت هایی که بیش از ۵۰ دستگاه خودرو داشته باشند 
با ارائه نامه تســویه حســاب خلافی خودروها که از سوی 
مرکز اجرائیات صادر می شــود، دیگر نیــازی به اخذ عدم 
خلافی برای هر خودرو ندارند.به گزارش ایســنا، سرهنگ 
داود قاسمیان درباره شرایط و ضوابط مربوط به بغل نویسی 
خودروهای وابسته به شرکت های خصوصی گفت: با عنایت 
به این که ضوابط تعیین شده برای صدور مجوز بغل نویسی 
برروی خودروهای وابســته به شــرکت ها مربوط به سال 
۱۳9۳ بــوده و با گذر زمان و نیازســنجی که از مراجعین 
توسط کارشناسان این معاونت صورت گرفته، در اواخر سال 
گذشــته به منظور ایجاد ســهولت در ارائه یکی از خدمات 
پلیس راهور به عموم جامعه به ویژه شرکت های خصوصی 

متقاضی دریافت مجوز انجام بغل نویسی برروی خودروهای 
وابســته، ضوابط جدید با اســتفاده از تجربه کارشناسان و 
توجه به درخواســت مراجعه کنندگان برابر مقررات تدوین 
و برای اجراء به پلیس راهور سراسر کشور ابلاغ شده است.
معاون عملیات ترافیک پلیس راهنمایی و رانندگی، افزود: 
به منظور افزایش رضایت مندی مراجعه کنندگان شــرایط 
جدیــدی در ضوابط ابلاغی دیده شــده که شــامل اضافه 
نمودن شــعار یا جمله ای حداکثــر ۱۰ کلمه ای مرتبط با 
نوع فعالیت شرکت ها در مجوز صادره، ارائه برخی از مدارک 
مورد نیاز در قالب لوح فشرده و تشکیل پرونده الکترونیکی 
توســط پلیس راهور می شود و شرکت هائی که بیش از ۵۰ 
دستگاه خودرو داشــته با ارائه نامه تسویه حساب خلافی 
خودروها که از ســوی مرکز اجرائیات صادر می شود، دیگر 

نیازی به اخذ عدم خلافی برای هر خودرو ندارند.
ســرهنگ قاســمیان اظهار کــرد: در حــال حاضر پلیس 
راهنمایــی و رانندگی برای ارائه خدمات به شــرکت های 
درخواســت کننده نصب بغل نویســی این آمادگی را دارد 
برابر دســتورالعمل صادره با دریافت مدارک لازم و تشکیل 

پرونده الکترونیکی نســبت به صدور مجوز در کوتاه ترین 
زمان ممکن برای درخواست هایی که مدارک کامل داشته 
باشــند، اقدام لازم را بــه عمل آورد.همچنین ســرهنگ 
قاسمیان این را هم گفت که شرکت ها باید نامه درخواست 
صدور مجوز بغل نویســی برای خودروها درفرم ســربرگ 
شــرکت با امضاء شخص مدیر عامل برای پلیس راهنمایی 
و رانندگی، اصل اساســنامه شرکت - اصل گواهینامه ثبت 
علامت تجــاری – تصویر آگهی ثبت شــرکت در روزنامه 
رسمی همراه با تغییرات آن به صورت اسکن شده در قالب 
لوح فشــرده و همراه داشتن کپی مدارک در مراجعه اولیه 
به پلیس راهور و تصویر شناســنامه خودروها و برگه عدم 
خلافی آنها)چنانچه تعداد خودروها بالاتر از ۵۰ دســتگاه 
باشــد ارائه نامه تسویه حساب مرکز اجرائیات کافی است( 
را به عنــوان مدارک لازم ارائه کننــد و چنانچه خودروها 
به نام شــخص اســت ارائه قرارداد کاری بنام مالک خودرو 
و راننده با شــرکت نیز الزامی اســت و تمدید مجوز با ارائه 
تصویر خودروها یا انجام بازدید حضوری از خودروها توسط 

کارشناسان انجام می شود.

معاون عملیــات ترافیکی پلیس راهور گفت: چنانچه محل 
تردد خودروهای یک شرکت صرفأ در استان محل فعالیت 
می باشــد مدارک به پلیس راهور استان ارائه تا از آن طریق 
مجوز صادر گردد و در صورتی که محل تردد چند اســتان 
یا سراسر کشور می باشد درخواست کنندگان با مراجعه به 
پلیس راهور اســتان و ارائه مدارک اشاره شده و بدون نیاز 
به حضور در محل معاونت عملیــات ترافیک پلیس راهور 
واقع در شــهرک آزمایش، پلیس راهور استان مدراک را از 
طریق سیســتم اداری به این معاونت ارسال و پس از انجام 
بررسی های لازم مجوز صادر می گردد.وی بیان کرد: همانند 
گذشته استفاده از حروف لاتین، اشکال خاص و همچنین 
نصب علامت تجاری در قسمت عقب و جلو خودروها ممنوع 
می باشــد و در خصوص خودروهایی که بدون اخذ مجوز یا 
خارج از ضابطه تعیین شــده در مجوز اقدام به نصب بغل 
نویســی می نمایند مامورین اجرائی در صورت مشــاهده 
نســبت به صدور برگه جریمه اقدام و مراکز شماره گذاری 
نیز از ارائه خدمات تا زمان اخذ مجوز یا رفع اثر بغل نویسی 

جلوگیری به عمل می آورند.

عضو کمیســیون فرهنگی و اجتماعی شورای شهر تهران 
گفت: با اینکه بگوییم زیســت شــبانه مطلقــا قابل طرح 
نیســت، مخالف هســتم و به نظرم باید طراحی ما در این 
زمینه درســت انجام شــود.علیرضا نادعلی در گفت وگو با 
خبرنگار ایلنا در پاسخ به سوالی درباره اجرای زیست شبانه 
در ماه مبارک رمضان گفت: ماه مبارک رمضان اتمسفری 
بــه همراه خود دارد که از جنــس دعا و مناجات و فضای 

بندگی پیش پروردگار است.
 این نشان می دهد خیلی بیش از اینکه تاکنون اقدام شده، 
باید برای شبانه روز ماه مبارک رمضان فکر کنیم، چرا که 

در روز همه روزه دارند و در شب فضا به گونه دیگری است. 
عضو کمیســیون فرهنگی و اجتماعی شورای شهر تهران 
ادامه داد: طی ســال های مختلف خیلــی از مناجات ها و 
مباحث عبادی در شب های ماه مبارک رمضان اجرا می شود 
و به غیر از این خیلی ها عادت دارند که فعالیت های ورزشی 
را در ایام ماه رمضان طی شب تا صبح انجام دهند. نادعلی 
با تاکید بر اینکه می شود شــهر را متناسب با این شرایط 
آرایش داد، گفت: در هر صورت باید ببینیم زیســت شبانه 

چه معنایی دارد. 
حتی استفاده از موهبت های مادی را نیز می توانیم در این 

طرح تعریف کنیم اما ســنخیت آن را با فضای روحانی ماه 
رمضان را باید در نظر بگیریم. 

عضو کمیســیون فرهنگی و اجتماعی شورای شهر تهران 
گفت: در کشورهای عربی و حتی ترکیه در این ایام صنف 
پخت و پز جشــنواره های زیبایی را برگزار می کنند، اما از 
چارچوب آن فضای روحانی هم خارج نمی شــوند، لذا اگر 
زیست شــبانه از این جنس می خواهد باشد قابل طراحی 
و فکر اســت. او در واکنش به اینکه زیست شبانه در زمان 
شــورای پنجم مطرح و با مخالفت فرمانداری روبرو شــد، 
چرا نباید این طرح در دیگر ایام ســال  اجرا شود؟ گفت: 

جا دارد که مجددا روی این طرح کار کنیم. از نظر من هر 
چیزی که انــدازه ای با چارچوب مندی، نظارت و طراحی 
مناسب ارائه شود و از طرفی باعث شود وضعیت اقتصادی 
در آن چارچوب ها  برای معیشــت کسبه و مردم با شرایط 
بهتری اتفاق بیفتد، چیز خوبی اســت و قابل طرح است. 
نادعلی تاکید کرد: در مکان و زمان مناسب وقتی صحبت 
از زیســت شبانه است، این موضوع قابل طراحی است و با 
اینکه بگوییم زیست شبانه مطلقا قابل طرح نیست مخالف 
هســتم و به نظرم باید طراحی ما در این زمینه درســت 

انجام شود.


